

TUGASAN PENYELARAS DALAM PROGRAM ILC 2022

JANUARY 2022

25/01/2022

Hentikan pelaksanaan program bantuan tanpa tunai (JKMPay) oleh Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM).

PUTRAJAYA: Kira-kira 50 ahli mewakili Gabungan Persatuan OKU melibatkan 13 (NGO) orang kurang upaya (OKU) dari seluruh negara berkumpul di lobi KPWK untuk menyerahkan memorandum kepada Menteri Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat, Datuk Seri Rina Harun. Dalam memorandum tersebut, NGO terbabit mendakwa dasar baharu JKM menyukarkan pihaknya dan dibuat tanpa libat urus persatuan.

Melalui kaedah ini, penerima bantuan akan menerima 50 peratus daripada jumlah kadar bantuan yang dikreditkan ke dalam akaun OKU manakala selebihnya, dimasukkan ke dalam kad cashless JKMPay. Kami difahamkan bantuan hanya boleh berbelanja dalam bentuk barangan keperluan asas dan ubat-ubatan di kedai berdaftar dengan Bank Islam dan panel JKM sahaja.

Menurutnya, pembelian yang tidak disenarai dalam barangan keperluan tidak dibenarkan menggunakan kad JKMPay. Amat tidak adil dengan sistem ini, hak membeli barangan mengikut keperluan kami dirampas seolah-olah JKM menjadi penentu barangan apa yang boleh dibeli. Ianya tidak rasional sungguh.

Bagaimanapun, kekecewaan kumpulan kami itu berakhir selepas Timbalan Menteri KPWK, Siti Zailah Mohd Yusoff turun menemui kumpulan kami tersebut jam 12.05 tengah hari sebelum diserahkan memorandum bantahan projek rintis bayaran bantuan tanpa tunai Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM).



25/01/2022 Hingga 29/01/2022

PROGRAM BENGKEL PA

ILC Rawang telah mengendalikan program bengkel PA. Bengkel ini bermula pada pukul 9am hingga 4pm. Bengkel ini berjalan dengan lancar. Tujuan bengkel ini adalah untuk melatih PA-PA baharu dan juga PA lama. Seramai 10 PA baharu dan 8 PA lama telah mengambil bahagian. Kami mengajar dalam bentuk teori dan praktis. Pada hari terakhir kami menyampaikan sijil-sijil penyertaan kepada PA-PA lama. Manakala bagi PA baharu sijil akan diserahkan pada masa terdekat sesudah mengambil tanda tangan daripada JPOKU.



FEBRUARY 2022

25/2/2022

Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat (KPWKM) melalui Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM) telah mengadakan Sesi Libat Urus bersama Pertubuhan Sukarelawan Kebajikan (PSK) Orang Kurang Upaya (OKU). Sesi Libat Urus ini adalah berkesinambungan daripada Sesi Libat yang telah diadakan pada 24 Februari 2022 dan melibatkan 20 PSK OKU. Sesi libat urus ini dipengerusikan oleh YBhg. Datuk Dr. Maziah binti Che Yusoff, Ketua Setiausaha KPWKM dan disertai Dr. Hishamuddin bin Mohd Hashim Timbalan Ketua Setiausaha (Strategik) KPWKM, Pn Rosmahwati binti Ishak, Timbalan Ketua Pengarah (Strategik) JKJ dan pegawai-pegawai kanan KPWKM dan JKJ. Sesi ini adalah bertujuan untuk menerangkan berkaitan inisiatif baru dan program yang sedang dilaksanakan untuk OKU seperti MyDaftar OKU dan Program Rintis Bayaran Bantuan Kewangan Tanpa Tunai atau dikenali sebagai JKMPAY. Sesi ini juga adalah bagi mendapatkan maklumbalas untuk menambahbaik penyampaian perkhidmatan Kementerian kepada OKU. Perbincangan semasa sesi libat urus tersebut telah banyak menyentuh mengenai JKMPay. Penjelasan mengenai siapa yg terlibat dalam program JKMPay, bagaimana ianya dilaksanakan dan apakah perkhidmatan yg disediakan dibawah JKMPay telah dijelaskan secara terperinci. Sesi ini memberi peluang kepada PSK OKU untuk bertanya soalan dan bertukar pandangan berkaitan perkhidmatan/kemudahan kepada OKU. KPWKM melalui JKJ mengambil maklum dan akan mempertimbangkan semua pandangan dan cadangan yang diberikan.





MARCH 2022

01/03/2022

KUALA LUMPUR: Kira-kira 100 orang kelainan upaya (OKU) berkumpul mengadakan demonstrasi berdekatan bangunan parlimen di ibu negara bagi menuntut kerajaan menghapuskan skim pembayaran tanpa tunai JKMPay dan mengembalikan semula elaun insentif tunai kepada para warga OKU



Golong Orang Upaya (OKU) menolak sistem bayaran baru bantuan Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM) atas alasan menyusahkan serta dibuat tanpa rundingan yang cukup.

Kami Komuniti OKU sepatutnya menyerahkan memorandum pemansuhan JKMPay kepada Perdana Menteri Ismail Sabri Yaakob hari ini, Sebaliknya kami terpaksa menyerahkannya kepada wakil dari pejabat perdana Menteri kerana tidak dapat jumpa dengan YB Perdana Menteri.





21/03/2022

Saya telah mengarahkan Rakan Sebaya kami untuk mengenal pasti dan membantu menyelesaikan masalah yang dihadapi oleh Klein OKU.

NAMA KLIEN : NOEL RAJ A/L SEBASTIAN RAJ

NO KAD PENGENALAN : 970329-08-5693

NO KAD OKU : PH 080118000185

Ayah dan Klein ini datang ke ILC Rawang untuk mendapat kata nasihat daripada Pengerusi dan rakan sebaya ILC. Hail perbincangan dengan kedua-duanya didapati Klein ini mengalami kecacatan patah saraf tunjang akibat daripada kemalangan. Kami difahamkan Klein ini tidak dapat menamatkan pengajiannya kerana isu kecacatan diri. Mereka ingin mendapatkan pandangan dan cadangan daripada pihak ILC kami



cara untuk meneruskan pengajiannya. Kami memberi cadangan dan cara untuk meneruskan pengajiannya. Klein berjanji akan meneliti beberapa maklumat untuk meneruskan pelajarannya Klein dan bapa sungguh gembira setelah kami membantu memberi cadangan yang amat diperlukannya. Klien meminta pihak ILC untuk berurusan dengan pihak kolej. Pihak ILC memberi jaminan untuk menguruskan isu ini dengan sekadar yang mungkin.



27/3 HINGGA 31-03-2022

Kursus Pengurusan Independent Living Centre (ILC) Malaysia bertempat Rasa Senang Villa, Pantai Cenang, Pulau Langkawi, Kedah dianjurkan oleh Jabatan Pembangunan Orang Kurang Upaya (JPOKU) dengan kerjasama ILC PERMAI UUM.

MENAFAAAT KURSUS ADALAH SEPERTI BERIKUT

1. PEMAHAMAN TENTANG PENGURUSAN ILC TUGAS DAN TANGGUNGJAWAB.
2. CARA MEMBUAT LAPORAN KEWANGAN DAN PENGENDALIAN AUDIT.
3. UNTUK PEMANDU CARA CARA UNTUK MENGENDALIKAN PESAKIT OKU, PENYELENGGARAAN AMBULAN DAN PENYIMPANAN LOG PEMANDU.
4. DARI SEGI KESIHATAN KAMI MENDAPAT MENAFAAAT CARA PEMAKANAN YANG SIHAT DAN PENGGUNAAN PERTOLONGAN CEMAS DIWAKTU KECEMASAN.
5. ATURCARA KESELAMATAN OKU, PENJAGAAN DAN SUASANA KESELAMATAN DI RUMAH DAN DILUAR KAWASAN RUMAH.
6. CARA PENYIMPANAN REKORD KEHADIRAN, LOG PA, PC DAN PEMANDU.
7. DARI SEGI WEBSITE UNTUK ILC KAMI MEMPELAJARI APAKAH ITU INFORMASI, CARA KEMASKINI AKTIVITI DAN TEMPAHAN TEMUJANJI.
8. UNTUK PELAPORAN DIGITAL KAMI MENDAPAT MENAFAAAT CARA UNTUK KEMASKINI LAPORAN KEWANGAN DAN LAPORAN AKTIVITI,
9. **UNTUK PA** KAMI MEMPELAJARI KEMAHIRAN KOMUNIKASI, PENGAWALAN EMOSI, ANALISA, PENYELESAIAN MASALAH, KEMAHIRAN PENGENDALIAN PESAKIT, CARA UNTUK MELATIH OKU UNTUK BERDIKARI, ASAS KEMAHIRAN KAUNSELING, CARA SALURAN PEMYELESAIAN DAN SETERUSNYA DENGAN AMALI, LATIHAN DAN DEMONSTRASI,
10. UNTUK SEGMENT AKTIVITI KAMI MEMPELAJARI JENIS JENIS AKTIVITI YANG DIBENARKAN, GOLONGAN SASARAN, KERTAS KERJA YANG PERLU DISIAPKAN DAN PENYEDIAAN LAPORAN.
11. POLIS DIRAJA MALAYSIA JUGA MEMBERI BANYAK KAEDAH KESELAMATAN DIRI, CARA BERURUSAN DIBANK DAN KESELAMATAN SEWAKTU BERADA DI LUAR KAWASAN DAN KESELAMATAN DARI SEGI PENGGUNAAN TELEFON BIMBIT, WHATSUP DAN APAKAH MESSAGE YANG PERLU KITA HINDARI.



